
 

Ú n o r    2010 

Třídění odpadů 

Jihočeský kraj spolu s autorizovanou obalovou společností 

EKO – KOM, a.s. vyhlásil i pro rok 2009 celokrajskou soutěţ obcí    

a měst Jihočeského kraje ve třídění odpadů nazvanou „My třídit 

umíme―. Cílem soutěţe je zvýšení motivace obcí v oblasti 

odděleného sběru vyuţitelných odpadů a moţnost porovnání 

výsledků ve třídění odpadů s ostatními obcemi v Jihočeském kraji. Do soutěţe byly 

automaticky zařazeny všechny obce, které byly v roce 2009 zapojeny do systému EKO – 

KOM. K těmto obcím patří i Černá v Pošumaví. Jsme zařazeni v kategorii 500 – 1999 

obyvatel s ostatními 125 obcemi. Bohuţel v hodnocení za rok 2009 jsme se pohoršili a klesli 

jsme o 13. míst na konečné 23. místo. Největší propad jsme zaznamenali ve druhém čtvrtletí 

roku 2009, kdy jsme byli aţ na 38. místě. Není to sice s ohledem na celkový počet 

zařazených obcí umístění špatné, ale je vidět, ţe jinde k třídění přistupují lépe. Největší 

problém jistě vzniká tím, ţe není občany důsledně dodrţován systém třídění a do určených 

kontejnerů jsou ukládány i věci, které do nich nepatří. Takový kontejner je pak z třídění 

vyřazen, likvidován jako klasický komunální odpad a bodování obce je pak niţší. Jistě by 

bylo vytříděno i více, ale někdy kontejnery umístěné v obci nestačí a věci, které by mohli být 

tříděny, jsou pak uloţeny do normální popelnice,         

a pak místo výhody musíme likvidaci draze platit. 

Máme tedy jak občané, tak i obecní zastupitelé co 

řešit, abychom se vrátili zpět do vyšších míst 

v hodnocení obcí v naší kategorii. 

-red- 

Z 31. zasedání zastupitelstva obce  

Dne 25. ledna 2010 se sešlo zastupitelstvo Obce Černá v Pošumaví na 

svém 31. zasedání. Přítomno bylo všech devět zastupitelů a opět se sešla 

početná skupina občanů. Byly projednány a schváleny následující záleţitosti: 
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bylo schváleno rozpočtové opatření obce č. 5/2009 a to navýšení příjmů o 115.429,- Kč, 

sníţení výdajů o 1.924.149,- Kč se změnou financování o -2.039.578,- Kč, tedy sníţení 

schodku obecního rozpočtu roku 2009║byla schválena směna pozemků mezi obcí a 

Římskokatolickou církví související s odkoupením objektu budovy č.p. 30 na parcele 

73║prodej pozemků p.č. 49/1, 49/6, 246/5, 448/64║zveřejnění záměru odprodat pozemky 

nebo jejich části p.č. 395/13, 428/1, 587/1, 675║přijetí daru ve formě pozemků 32/8 a 32/29  

s věcným břemenem vstupu║byl schválen rozpočet Svazku Lipenských obcí║byla schválena 

úhrada dluţného nájemného se stanovením pravidelných měsíčních splátek║bylo 

revokováno usnesení z 29. zasedání zastupitelstva obce z 29. 9. 2009 v bodě A 5) a usnesení 

z 30. zasedání zastupitelstva obce ze 14. 12. 2009 v bodě A 10)║zastupitelstvo obce vzalo na 

vědomí petici občanů osady Muckov a Plánička, týkající se záměrů firmy Renés - Cutting - 

Ranch, s.r.o. 

 Usnesení a zápis s přílohami z 31. zasedání zastupitelstva obce najdete v plném znění 

na úřední desce obecního úřadu a na internetových stránkách obce. 

-red- 

Bubáci, přízraky a strašidla  

2. Diblík 

Všechno nasvědčuje tomu, ţe tohle strašidlo zavinila rostlina, jeţ se 

jmenuje posed. Má zvláštní tlustý kořen, v němţ někteří lidé spatřovali 

podobu chlapečka. Těm, kdo měli menší představivost, pomohl kramář 

s noţem a kořen posedu do podoby chlapečka upravil. 

Posed prý vzešel ze zubů čarodějnice, s níţ se jednou potýkal ďábel. 

Chytili se spolu do kříţku a ďábel při té rvanici vyrazil čarodějce 

několik zubů. Našel je nějaký uhlíř, dal je ne hraní svému synkovi, ten 

zuby poztrácel a z nich pak začala růst ta tajuplná rostlina. Prý. 

Někde si posed sázeli a na Velký pátek před východem slunce jeho 

kořenem vytírali koním ţlab, aby byli statní anebo jej dávali lízat 

kravám. Věřili, ţe kaţdého prvého dne v měsíci vychází z kořene 

posedu chlapeček zvaný diblík, někde taky ďáblík, a učiní hospodáři 

pomyšlení. Přináší prý štěstí, peníze, oznamuje škody a chodí i krást. Povahu měl diblík 

zlou. Byl mstivý, zlomyslný, a kdyţ mu někdo ublíţil, kňučel jako malé dítě. Na diblíka 

platilo, kdyţ někdo postavil do škopku koště a nalil na ně vroucí vodu. Dobré bylo také 

omotat kořen vlasy a zakopat jej pod ţlab. Kdyţ kořen zpráchnivěl, vytratil se z něho diblík 

a uţ se nikdy nevrátil.  

Kdo si chtěl diblíka opatřit, mohl si ho koupit od nějakého pokoutního kramáře. Ti šejdíři 

prodávali diblíky zabalené v košilce a zavřené do malé dřevěné skříňky. Kdo si chtěl opatřit 

diblíka levněji a sám, musel nejdříve upsat svou duši ďáblu, pak se denně modlit ráno            

a večer pod komínem rozličné motlitby a pak jednou o půlnoci posed vytrhnout. Tak to 

doporučovala pověra a současně radila – kdo se nezbaví diblíka do sedmi let, je ztracen a pro 

jeho duši si přijde čert. Během těch sedmi let však kořen pomáhal, kde mohl. 

Diblík byl-li spokojen, pomáhal svému pánu zvelebovat majetek, a kdyţ bylo potřeba, chodil 

i krást. Bral vše, co hospodář chtěl, a dělal to horlivě. Na lup létal studený, zpět se však 

vracel úplně rozţhaven. U Studence říkali, ţe se na ţhavého diblíka nemá volat. Zlobí ho to 

a rád volajícího pokropí ţhavou sírou. 
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Abychom učinili pravdě zadost, je třeba říci, ţe diblík z posedu přináší opravdu štěstí             

a bohatství. Nikoli ovšem tak jak si to představovali lidé kdysi. Posed je léčivá bylina            

a z jejího kořene se krájejí lístky, jeţ se musí sušit na půdě, nikoli na slunci. Z nich se pak 

vyrábějí léky, jeţ nám zachraňují zdraví a to je přece to největší bohatství a lidské štěstí. Co 

vy na to? 

-red- 

Posed bílý – Bryonia alba 

Vytrvalá, jednodomá, aţ 7 m dlouhá popínavá bylina. Listy jsou řapíkaté, 

dlanitolaločnaté, nejčastěji s pěti laloky, které jsou nepravidelně zubaté nebo 

pilovité. Květy jsou pětičetné, samčí vyrůstají v dlouze stopkatých 

vrcholících z úţlabí listů v dolní části rostliny, jsou ţlutobílé se zeleným 

ţilkováním, asi 1 cm v průměru, tyčinek je pět, z nichţ jedna je volná,        

a ostatní jsou srostlé po dvou. Samičí květy vyrůstají na krátce stopkatých 

hroznech v horní části rostliny, jsou ţlutobílé, v průměru jen o málo menší 

neţ květy samčí, semeník je sloţen ze tří plodolistů, čnělky jsou tři. Plodem je kulovitá, asi   

8 mm velká, za zralosti černá bobule. Kvete v červnu a v červenci.  

V ČR roste v teplejších oblastech hojně, od středních poloh výše roztroušeně (max. asi 760 

m n. m.). Celkově roste v téměř celé Evropě, na východě aţ po střední Asii, v Evropě však 

kromě její jihovýchodní části pouze zplaněle. 

V minulosti se uţívalo kořene posedu jako velmi silného projímadla, emetika (lék 

vyvolávající zvracení), diuretika (vyvolává zvýšenou tvorbu moči) nebo jako lokálně 

dráţdivé látky při revmatických bolestech. Vzhledem k toxicitě rostliny však bylo od jejího 

uţívání v současnosti opuštěno. 

Posed v Českém herbáři z roku 1899:  

Posed (Bryonia) roste všude v Evropě, kvete v červnu a červenci, plody zrají v září. Kořen 

jest vytrvalý, řepovitý, velký, zevně ţlutavý, vně bílý a duţnatý. Lodyha je slabá, popínavá  

a větevnatá. Ovoce či plody jsou černé, kulaté. Kořen se potřeboval jindy jako lék proti 

vodnatelnosti, zácpám, dně, padoucnici a chorobám břišním. 

V homoeopathii uţívá se tinktury, upravené z kořene, vykopaného před květem, jako 

účinného léku proti mnohým neduhům, zejména těm, jeţ pocházejí od ţaludku neb ţluči, 

proti zánětům plic a jiných ústrojů, proti ochrnutí, hostci, neštovicím, vředům. Dává se 1—2 

kapky tinktury čisté, nebo na 1—3 st. rozředěné. Ve zvěrolékařství uţívá se byliny té proti 

zašlemování, zácpě, zánětům vemene, zánětům plic a pohrudnice, zánětům ţaludku zvířat 

novorozených, proti kolice, proti dobytčímu moru aj. 

-red- 

Seriál o školách: Škola Bednáře – Muckov (část 1.) 

Dne 1. září 1948 byla znovuobnovena jednotřídní, dříve německá škola v Bednářích. Do 

školy bylo zapsáno celkem 21 ţáků, z toho bylo 11 chlapců a 10 dívek, do školy jich však 

nastoupilo pouze 13, protoţe osm ţáků bylo přeřazeno do školy v Černé. Jednalo se o ţáky 

z obvodu Vápenice, která k tomuto školnímu obvodu patří. Ještě v září pak odešli tři ţáci do 

školy v Hořicích a tak konečný stav na konci září 1948 byl pouze 10 dětí. 

Ředitelem školy byl ustanoven Jan Zajíček, dosavadní učitel v Borovanech, který hned první  
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den po nástupu ţactva zdůraznil význam školy pro národ i pro samotné ţáky. Druhý den pak 

začalo normální vyučování. Ţáci byli rozděleni do pěti postupných ročníků a do třech 

vyučovacích oddělení.  

 Do školy v Bednářích dochází ţáci z Muckova, Hostinné Lhoty, Emrů a ze Slavkovic. 

Do německé školy docházely i děti z obvodu Vápenice, která nyní patří ke škole v Černé. 

 Jako vyučující ručních prací byla do zdejší školy přiřazena Ludmila Vojtěchová 

z Hořic, římsko-katolické náboţenství vyučoval farář z Černé Jan Prachař. 

Školní rok 1949 / 50 

 Do školy nastoupilo opět deset dětí, čtyři chlapci a šest dívek a to nejen z Muckova, 

Emrů a Hostinné Lhoty, ale i z Kramolína. 

 Od tohoto školního roku vede správu školy Ludmila Vojtěchová a ţáci jsou rozděleni 

do čtyř postupných ročníků a to – první, druhý, čtvrtý a pátý. Dne 9. listopadu se 

přistěhovala jedna ţákyně z Moravy, konečný počet je 11. 

Školní rok 1950 / 51 

 Tento školní rok začal pod vedením hesla: „Dále a směleji vpřed k socialismu―. 

Do školy bylo zapsáno celkem 13 ţáků, kteří jsou rozděleni do třech oddělení a to:                

1. oddělení = 1. post. ročník;    2. oddělení = 3. post. ročník;   3. oddělení = 5. post. ročník. 

 Hned začátkem prázdnin 1. července 1950 nastoupila na školu jako ředitelka Marie 

Filípková. Římsko – katolické náboţenství zde vyučuje páter Imrich Solnica, katecheta 

z Černé. 

 Na škole je ustaveno SRPŠ, jehoţ předsedou je zvolen Antonín Kuběna, 

místopředsedou Karel Sojka, jednatelem Marie Mahrová a členy Jan Kubinec                         

a Josef Pekárek. 

Škola a JZD. 

 Mezi školou a JZD byla navázána vzájemná spolupráce. JZD Muckov přechází na    

III. typ hospodaření, staví společný kravín, kde ţáci školy odpracovali několik odpoledních 

brigád na adaptaci a rovněţ se zúčastnili slavnostního svodu dobytka. 

Ţáci školy dále pomáhali při hubení plevele na polích a zejména při hledání „amerického 

brouka― (mandelinky bramborové). 

 Ve druhé polovině roku 1951 se začalo s přípravami na elektrizaci školní budovy. 

Ve škole bylo ke konci školního roku celkem 14 dětí. 

Školní rok 1951/52 

 Ve škole je 11 ţáků rozdělených do dvou oddělení, vyučuje Marie Filípková, 

náboţenství nadále Imrich Solnica. 

V únoru 1952 byla M. Filípková na školení, suplovat měli učitelé z Hořic, ale pro velké 

mnoţství sněhu (aţ 1, 5 m) se vyučovalo jen dva dny. 

Školní rok 1952/53 

 Ve škole je 10 ţáků, šest chlapců a čtyři dívky, ředitelka Marie Filípková                     

a náboţenství, na které chodí dvě děti, vyučuje František Vrba. 

Vánoční nadílka se uskutečnila 19. prosince 1952 a kaţdý ţák dostal pouzdro s tuţkou, 

násadku a péra, pastelky, vodové barvy, kalíšek sešity a sáček sušenek. 

Úmrtí státníků. 

 5. března v 9 hodin 50 minut zemřel Josef Wissarionovič Stalin. 9. března si ţáci 

vyslechli tryznu vysílanou přenosem z Václavského náměstí v Praze. 14. března zemřel 

president republiky Klement Gottwald. 
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 Během školního roku se odstěhovali tři ţáci a to Jan a Štefan Kubinec a Bigasová         

a naopak se rovněţ tři přistěhovali a to Jan a Adam Morongovi a Tereza Kováčová, takţe na 

konci školního roku je počet ţáků stejný a to deset. 

Školní rok 1953/54 

 Na škole je uţ pouze sedm ţáků. Dochází ke spojení národní školy v Bednářích 

s národní školou v Pláničce, neboť ředitelka školy z Pláničky odešla na mateřskou 

dovolenou. Od 23. února 1954 se tak všichni ţáci vyučovali na škole v Pláničce, protoţe tam 

byli 3 ţáci 1. post. ročníku, zatímco v Bednářích nebyl ţádný. Toto spojení však mělo být  

pouze na 14 dní, ale vyučovalo se takto čtyři týdny. Potom na přání rodičů bylo vyučování 

vţdy po týdnu střídavě na obou školách, hlavně proto, aby ţáci z Bednářů nemuseli docházet 

do Pláničky. 

Na konci školního roku bylo celkem 9 dětí, přistěhovali se Antonín Fuksa a Marie Fuksová. 

Pokračování příště! 

Ing. František Záhora 

Zprávy ze školy  

V rámci osnov ŠVP jsme uspořádali závody v jízdě na bobech. Nejprve jsme soutěţili, kdo 

dojede nejdál a pak, kdo nejrychleji urazí danou vzdálenost. Dalším zimním sportem, který 

jsme provozovali, je bruslení. Chlapci si na rybníku u Hasičské zbrojnice zahráli hokej           

a dívky hrály různé hry. 

V rámci projektu „Škola v lese a les ve škole― jsme besedovali s p. M. Baníkem (ml.)            

o ţivotě zvířat ţijících v lese. Chceme tímto velmi poděkovat za pěkně připravenou 

přednášku s ukázkou různých trofejí. Tato přednáška byla zakončena vědomostním testem. 

Jsme rádi, ţe jsme se dozvěděli různé zajímavosti z mysliveckého prostředí. Během února 

nás pan Baník znovu navštíví a my s ním se vydáme do lesa a podíváme se na stopy zvěře.  

Ţáci ZŠ 
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Carpe diem – Užij si den 

Sedavý způsob ţivota, málo pohybu, znečištěné ovzduší, 

nevhodné jídlo, nadváha, obezita, stress, peníze, nemoci, 

počítače, mobilní telefony, zadluţenost, zkraty – takto nějak 

by se dal stručně popsat současný ţivotní styl většiny naší 

populace. 

Mnohé z nás napadne, ţe takto to přece nemůţe jít do nekonečna. 

Naštěstí se zvyšuje počet lidí, kteří si tento nepříznivý stav uvědomují a snaţí se s ním něco 

dělat. A na druhé straně se zvyšuje počet subjektů, které podporují zdravý ţivotní styl            

a nabízejí svoje sluţby, jako např.: fitness, wellness centra, regenerační centra, biofarmy, 

aquaparky.  

Wellness – slovo pro nás nové a v současné době hodně diskutované. O wellness se hovoří            

v televizi, časopisech, v zaměstnání, konferencích, školách, apod. 

Co je WELLNESS?  

Podle všeobecné formulace znamená stav neboli pocit blahobytu osoby, jeţ si tento stav 

uvědomuje. Jedná se o mix fyzické, duševní, intelektuální, emoční, sociální a psychické 

vyrovnanosti a wellness centra jsou místa, která podporují duševní pohodu, náladu, zdraví, 

obnovení sil a energie s pomocí profesionálních sluţeb v prostředí, které lahodí oku               

a uklidňuje. 

Wellness není novodobý objev, ale jen pojmenování toho, co si lidé uvědomovali jiţ dávno. 

Ve starém Římě měly lázně společenský, ozdravný i očistný charakter, buddhisté meditovali. 

Indové znali kouzla bylin a koření, Skandinávci vyuţívali saun, indiáni vytvářeli parní lázně 

ve stanu nad rozţhavenými kameny. 

A tak to, čemu říkáme wellness, bylo jiţ dávno v různých společnostech zaţitým rituálem         

i zavedeným ţivotním stylem.Wellness vlastně symbolizuje trojúhelník, jehoţ vrcholy tvoří 

zdraví, krása a poţitek. 

V současné době vzniká veliké mnoţství wellness center. Není divu, poptávka je veliká. 

Kaţdý z nás by se přece občas rád nechal všestranně hýčkat, máčet se v teplé vodě, vypnout 

mysl, uvolnit se, pozitivně naladit a dobít síly. 

A máme veliké štěstí, ţe i v našem regionu jedno takové wellness centrum vzniklo. Jedná se 

o wellness, které je součástí Hotelu Frymburk, wellness & congress.  

Tento poměrně veliký komplex nabízí regeneraci, relaxaci, oddych, emoce, sportovní 

aktivity, prostě jedinečné záţitky.  

Ze sportovních aktivit, které komplex nabízí, můţeme vyjmenovat především Aquapark, 

který v sobě obsahuje vnitřní bazén o vodní ploše 468 m
2
, 2 dráhy na plavání – 25 m, 

tobogán, divokou řeku, vodní vřídla, perličková lůţka, hydromasáţní trysky, vodní chrliče, 

whirpool, dětské brouzdaliště, páru a privátní saunu. Kaţdou středu se zde organizují hodiny 

spinningu (od 17:00 hod., 18:05 hod.), jejichţ součástí je i vstup do aquaparku. Není nad to, 

kdyţ po velikém fyzickém výkonu je moţno jít zrelaxovat do bazénu či whirpoolu. Dále je 

zde moţné vyuţít kardiozónu, squashová hřiště a bowlingové dráhy. 

Svět odpočinku a relaxace tohoto hotelu představuje v sobě jednu z nejširších nabídek 

procedur a sluţeb v České republice. Nabízí se zde široká škála moţností, jak zaţít uvolnění 

bez hranic a poţitek z dotyku duše a těla. Je to opravdu místo, kde můţete zapomenout na 

okolní svět a nechat se hýčkat vůní a hudbou, atmosférou, která Vás uvede do stavu uvolnění 

a relaxace. Originálnost v sobě představuje nabídka thajských masáţí se skutečnými  
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thajskými masérkami, které masáţe studovaly ve své zemi. Dále zde nabízejí škálu masáţí           

a zábalů, vodních procedur v perličkových vanách, Vichy sprchách, relaxační koupele v      

Le Siestě, prohřátí a relaxaci v chromothermu a na vodním lůţku, kosmetiku základní péče        

o pleť i speciální kůry. Součástí je i moţnost relaxačního pobytu v solné jeskyni. Po 

procedurách je klientovi nabídnuta moţnost „dodýchání se― v relaxační zóně při malém 

občerstvení v podobě ovocného talíře a čaje dle vlastního výběru. Výjimečná nabídka je zde 

v podobě Saunového světa, který svými moţnostmi 4 druhů saun, Kneippovým chodníkem, 

nabídkou ovoce a pitného reţimu zajisté uspokojí i náročného klienta. Nově jsou zavedeny 

kaţdé pondělí, úterý a středu v 18:00 hod. saunové medové ceremoniály a kaţdý čtvrtek 

saunování při svíčkách od 20:00 hod. Jedinečná provoněná atmosféra Saunového světa 

zaručuje opravdový záţitek a relax. 

Pravidelným návštěvníkům jsou sluţby celého wellness komplexu přiblíţeny v podobě 

cenově zvýhodněných permanentních vstupů, jejich nabídka se bude neustále rozšiřovat. 

Hotel Frymburk, wellness & congress se snaţí vytvořit jedinečné prostředí nejen pro své 

hotelové hosty, ale také se snaţí sluţby přiblíţit a umoţnit pravidelné návštěvy svého 

wellness centra pro obyvatele celého regionu. Proto má připravenu pro všechny zájemce 

speciální nabídku:  

Od 1. 2. 2010 mají všichni obyvatelé regionu Český Krumlov 10% slevu na všechny výše 

vyjmenované sluţby wellness centra na základě prokázání svého trvalého pobytu                    

v občanském průkazu v pravidelných časových úsecích: každou neděli od 12:00 hod. – do 

středy 21:00 hod. Tato nabídka je platná do 30. 6. 2010.  

Jednotlivé slevy se nekumulují. Změna nabídky vyhrazena. 

Pro zájemce bliţší informace na wellness recepci: +420 380 300 330, www.hotelfrymburk.cz 

 

Lipenský sedmiboj 

23. ledna 2010 se u dolní stanice Lanovky Lipno Express na Jezerní sjezdovce utkaly 

soutěţní týmy Svazku Lipenských obcí v netradičních disciplínách prvního (nultého) ročníku 

Lipenského sedmiboje. Sešlo se celkem devět týmů z osmi obcí. Obce Lipno nad Vltavou, 

Frymburk, Černá v Pošumaví, Loučovice, Ktiš, Nová Pec a Stoţec postavily kaţdá jeden 

tým, Vyšší Brod dal dohromady dokonce dvě soutěţní druţstva. Zástupci jednotlivých obcí, 

kteří se postavili na start, přestoţe jim některé disciplíny nešly zrovna pod nos, zaţili skvělou 

atmosféru, mnoho smíchu a jistě i hodnotných sportovních výkonů, které ani sami 

neočekávali. Bylo připraveno celkem šest samostatných a tři společné soutěţe. 

V samostatných soutěţích bylo veselo při lovu ryb a ochraně ulovených před soupeřem, při 

„kládoběhu―, kdy musel tým na speciálních lyţích (dvě fošny) projít určenou trasu. Na řadu  
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přišel sprint na sněţnicích do kopce sjezdovky a slalom na ledě v igelitových návlecích na 

nohou a ještě k tomu se střelbou míčku do branky střeţené dvěma brankáři. Velkým 

výkonem bylo lidské spřeţení vytvořené z třech závodníků jako psů a jednoho jezdce. Psi 

museli na své cestě mohutně štěkat, a aby byl jejich výkon hodnotný, byli po kaţdém okruhu 

krmeni kvalitním sucharem. Nejvíce si všichni uţili povzbuzováním svého závodníka při 

poslední společné disciplíně nazvané Otesánek. Největší jedlík z týmu musel co nejrychleji 

sníst deset párků, dva krajíce chleba, misku hořčice a vše zapít půl litrem piva. Výkon jistě 

nadlidský, ale všichni jej se ctí zvládli. Nejúspěšnějším týmem v prvním společném klání 

Lipenských obcí se staly Loučovice. Po vyhlášení umístění jednotlivých druţstev a předání 

všech cen se účastníci rozloučili malým hodováním v Aprés ski baru. Jistě se všichni těší, 

jak se pořadatelům podaří organizace letní formy Lipenského sedmiboje a věří, ţe se tato 

setkání stanou novou tradicí našeho regionu. 

-red- 

Obrázek měsíce – Zimní příroda od Adélky  

 

2. zimní olympiáda 

V sobotu 30. ledna 2010 se u „hasičárny― a hlavně na obecním rybníku uskutečnil jiţ 

druhý ročník obecní zimní olympiády. Bohuţel ráz počasí posledních lednových dnů 

nedovolil upravit celou plochu rybníka a tak soutěţe probíhaly ve trochu stísněných 

podmínkách částečně uklizeného ledu i proto, ţe letos se sešlo mnoho občanů a mnoho 

soutěţících dětí. Opět byl krmen poslední šumavský medvěd, který se bez újmy doţil 

letošního roku, pak museli soutěţící udělat pořádek na ledové ploše, tedy uklidit starý škrpál 

pomocí zvoleného úklidového nářadí do botníku. Další disciplínou byla doprava stavebního 

materiálu a následná stavba co nejvyššího komína. Na závěr museli soutěţící dopravit po 

stanovené dráze co nejrychleji hasičský vůz naloţený kamarádem. U těch nejmenších se  
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museli k zdárnému splnění všech disciplín 

zapojit i dospěláci. Nejmladším soutěţícím 

byla bezkonkurenčně Natálka, které je 1,5 

roku, ale bojovala stejně statečně jako 

nejstarší Adam. 

Moderátor, pan starosta, který během 

celého odpoledne soutěţe řídil a soutěţící 

mohutně povzbuzoval ke kvalitním 

výkonům vyzval po skončení všech bojů 

soutěţící k nástupu a vyhlášení vítězů. 

Samozřejmě vyhráli všichni, kteří 

překonali sobotní lenošení a přišli. Odměnou jim byl pečený špekáček, něco teplého pití dle 

chuti a soutěţícím trocha sladkostí završená další medailí do sbírky. Organizátory a rozhodčí 

jistě potěšilo, ţe přišlo mnohem více občanů neţ na první ročník, coţ je určitě povzbudí          

i v přípravě na příští rok. 

-red- 

Hurá na běžky!  

Opět se podařilo protáhnout běţecké stopy z Černé na Bliţnou, Radslav a Jestřábí. 

Začátek trasy je u Hotelu Racek a naproti vjezdu do bývalého statku.  

Inzerce 

nemovitostilipno.cz 

nákup, prodej nemovitostí 

Zajišťujeme právní servis, hypotéky, výkup nemovitostí s dluhem 

Spolupracujeme s předními RK, developery a investory v CZ, AT, NL 

Aktuálně poptáváme pro klienta zemědělskou i jinou půdu 

S moţnou platbou ihned! 

Pro naši RK poptáváme kancelářský prostor a reklamní místa v regionu 

Kontakt: tel. 720101603 p. Cnota mail: aaanemovitosti@centrum.cz 
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Křížovka 

Tajenka z minulého čísla: Černá v Pošumaví 

 

Vodorovně 

A. krach, Tajenka; B. těţký kov, roubené stavení, rozmach; C. název mycího přípravku, 

označení letadel Slovenska, barva přírodního hedvábí, MPZ Holandských Antil; D. SPZ 

Opavy, známkovat dopis; E. záporka, mládě orla, doplniti; F. fran. deputát, pastevec; G. 

Americká firma vyrábějící procesory, operátor logického součinu, sídlo bývalé Jugoslávie; 

H. klovnout, točit; I. Tajenka, zrakové orgány, kód Kamerunu; J. pobídka, muţské jméno, 

za co 

Svisle 

1. společné označení částic s celočíselným spinem, smluvně stanovená částka peněz; 2. draví 

ptáci, jedna z měkkých stupnic; 3. druh hvězdy, angl. starý, biograf; 4. slepičí slabika, zkr. 

letiště Frankfurt, ruský mys; 5. zkr. rezná ocel, draví ptáci, citoslovce překvapení; 6. číslice 

osm, něm. on, dvojitý otočný kondenzátor; 7. směr, inic. Zátopka, domácky Tomáš; 8. 

Tajenka, domácky Ema; 9. obrození, chilský ostrov; 10. kilometr, uvrhnout, SPZ Catanzaro 

(ITA); 11. Rujan, chilská poušť; 12. naříkati, chýše 

Oznámení redakce 

Uzávěrka Zpravodaje obce Černá v Pošumaví na měsíc březen 2010 bude 

28. února 2010. Příspěvky můţete zasílat elektronickou poštou na adresu 

cudelka@seznam.cz nebo je předat v písemné podobě na obecním úřadě. 

 

 

 

 

 

-10- 

mailto:cudelka@seznam.cz

